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Zápis z V. jednání Koordinační rady doktorských studijních programů, realizovaných na 

PF UK, konaného dne 26. 02. 2025 

 

Přítomni: 

prof. JUDr. Radim Boháč, Ph.D. 

doc. JUDr. PhDr. Ilona Bažantová, CSc. (zástup za: doc. Mgr. Libor Dušek Ph.D.) 

doc. JUDr. Kateřina Eichlerová, Ph.D. (zástup za: doc. JUDr. Bohumil Havel, Ph.D.) 

doc. JUDr. PhDr. David Elischer, Ph.D. 

prof. JUDr. Aleš Gerloch, CSc. 

prof. JUDr. Bc. Tomáš Gřivna, Ph.D. 

prof. JUDr. Jakub Handrlica, LL.M., Ph.D., DSc. 

prof. JUDr. Monika Pauknerová, CSc., DSc. (zástup za: doc. JUDr. Magdalena Pfeiffer, Ph.D.) 

prof. PhDr. Ladislav Krištoufek, Ph.D. 

prof. JUDr. Jan Kuklík, DrSc.  

prof. JUDr. Jan Kysela, Ph.D., DSc. 

prof. JUDr. Jan Pichrt, Ph.D. 

doc. JUDr. Vojtěch Stejskal, Ph.D. 

prof. JUDr. Pavel Šturma, DrSc. 

Mgr. Miroslav Sojka 

prof. JUDr. PhDr. Michal Tomášek, DrSc. 

JUDr. Simona Úlehlová (zástup za: Mgr. Petra Kotápišová) 

 

Omluveni/nepřítomni: 

prof. JUDr. Kristina Koldinská, Ph.D. 

prof. JUDr. Veronika Bílková, Ph.D., E.MA. 

doc. JUDr. Jana Ondřejková, Ph.D. 

 

Program: 

1. Úvodní informace, harmonogram LS 2024/25 v doktorských studijních programech 

(prof. Handrlica)  

2. Příprava přijímacího řízení do studia v akademickém roce 2025/26 (prof. Handrlica)  

3. Aktuální informace ohledně novely zákona o vysokých školách a její propsání do 

strategie UK (prorektor prof. Krištoufek)  

4. Implementace novely zákona o vysokých školách na právnické fakultě (prof. Boháč, 

prof. Handrlica) 

5. Statistika úspěšnosti v jednotlivých doktorských programech (prof. Boháč, Mgr. Sojka)   

6. Různé 



1. Úvodní informace, harmonogram LS 2024/25 v doktorských studijních programech 

• Proděkan prof. Handrlica přivítal přítomné a představil dr. Úlehlovou z fokusní skupiny 

doktorandů. 

• Připomněl email, jehož předmětem byla výuka předmětu Teoretická a metodologická 

specifika vědy a Doktorandský seminář, který rozesílala dne 07.02.2025 Mgr. Radka 

Volfová. Tyto předměty je třeba rozvrhnout do SISu.  

• V ideálním případě by pro výuku těchto předmětů měly být využívány místnosti 407 a 

412, které byly zrekonstruovány z projektu PhD Infra. Rezervaci místností zajišťuje 

katedra, tak aby bylo následně možné ze SIS stáhnout seznam, jak byly místnosti 

využívány. Konsignace je třeba předat Mgr. Volfové. 

2. Příprava přijímacího řízení do studia v akademickém roce 2025/26 

• Prof. Handrlica připomněl, že všem garantům předal žádost o stanovení složení komisí 

pro přijímací řízení. Pro každou komisi je třeba schválit tři členy a jednoho náhradníka. 

Katedra Občanského práva byla tradičně požádána o dvě komise. O složení komisí mohou 

oborové rady lze hlasovat per-rollam. Je rozhodně doporučeno řádně a předem schválit i 

náhradníka. Zápis o schválení komisí je třeba do 30. 04. 2025 zaslat Mgr. Barboře 

Šicnerové. Vždy ráno před konání přijímacích zkoušek (3. 6. a 17. 6. 2025) proběhne od 

8:45 v místnosti 117 instruktáž.  

• V příštích dnech všichni obdrží podmínky přijímacího řízení pro akademický rok 2026/27 

s žádostí o schválení nebo úpravu. Je třeba reagovat v dostatečném předstihu, tj. 14 dní 

před zasedáním akademického senátu, které je plánováno na 03.04.2025 až 04.04.2025.  

3. Aktuální informace ohledně novely zákona o vysokých školách a její propsání do 

strategie UK 

• Prorektor prof. Krištoufek shrnul aktuální stav reformy VŠ zákona a její implementace. 

Konstatoval, že legislativní proces běží standardním způsobem a nyní se čeká na podpis 

prezidenta. Ohledně doktorského studia nedošlo ke změnám. Pozn. Novela nabyla 

účinnosti dne 1. 3. 2025.  

• V mezičase proběhla důležitá konference v Brně. Řešeny legislativní aspekty novely. V 

případě doktorského studia byl hlavním tématem doktorandský příjem. Některé 

interpretace novely se ještě vyjasňovaly, UK má ovšem jasnou a transparentní strategii.  

• S doktorandským příjmem spojené otázky jsou řešeny s ohledem na „nové“ i „stávající“ 

studenty. Převládá názor, že i příjem stávajících doktorandů je rovněž třeba řešit. Přístup 

k problematice ale není uniformní a na jednotlivých univerzitách se liší. Na Univerzitě 

Karlově bude postup takový, že stávajícím doktorandům bude v akademickém roce 

2025/2026 příjem zvýšen na 17 500 Kč. V následujícím akademickém roce, tedy za rok a 

půl, je pak plánováno sjednocení příjmů všech doktorandů. Je třeba zdůraznit, že tento 

„příjem“, který má být sjednocen, může sestávat ze stipendia a také z dalších zdrojů. 

• Obsah reformy doktorského studia ovšem nemůže být eliminován jen na problematiku 

financování. UK přistupuje k problematice mnohem šířeji. V rámci UK jsou proto 

připravovány dokumenty standard doktoranda a standard školitele. 

• Standard školitele je relativně stručný dokument (jedná se o „bazální pravidla“). Někdy se 

věc redukuje jen na maximální počet doktorandů jednoho školitele. Uvažovaný počet pěti 

školitelů („magická pětka“) vychází z doporučení České asociace doktorandek a 

doktorandů (ČAD). V zásadě se situace oproti současné praxi nemění. Přibyl pouze statut 



mimořádného profesora. Důležitou zůstává otázka nehabilitovaných školitelů. V případě 

externích odborníků/expertů musí být tito schváleni vědeckou radou. Národní 

akreditační úřad pro vysoké školství (NAÚ) často v rámci svých kontrol upozorňuje 

univerzity na příliš mnoho nehabilitovaných školitelů. Výhledově bude zřejmě navrhovat 

pro nehabilitované školitele možnost vést nejvýše tři doktorandy. Řešením situace je 

dosud málo využívaný institut konzultanta. Z pohledu akademického pracovníka je 

výhodou, že může roli konzultanta později vykazovat pro účely habilitačního řízení. Je 

vhodné vybírat nehabilitované školitele z pracovníků, kteří k habilitaci směřují a během 

vedení doktoranda se mohou habilitovat, čímž dojde k naplnění požadavku 

habilitovaných školitelů. 

4. Implementace novely zákona o vysokých školách na Právnické fakultě UK 

• Prof. Handrlica poděkoval prof. Krištoufkovi za shrnutí problematiky. Konstatoval, že PF 

UK muselo na tuto situaci reagovat již nyní a nečekat, až zákon nabude účinnosti. 

• Nově přijatí doktorandi (od října 2025) budou mít stipendium 25 000 Kč. Stávajícím bude 

navýšeno až na 17 500 Kč. Představuje to značný rozdíl mezi kombinovaným a 

prezenčním doktorandem a má to finanční implikace (zátěž) pro fakultu. V Brně již mají 

dokument upravující rozdíl mezi prezenčním a kombinovaným doktorandem. U nás před 

dvěma týdny (06.02.2025) dokument schválen na senátu. Všichni adepti a studující 

doktorského studia budou vědět, co je od nich za 25 000 čistého očekáváno. 

• Nadále bude možné studium prezenční a kombinované. Nově se otevírá možnost, aby 

stipendium pobíral i student kombinovaného studia (poloviční výměra stipendia oproti 

prezenčnímu). 

• V případě aktuálně studujících je věc velmi dynamická. Navýšení stipendia bylo plánováno 

vyšší, ale aktuálně je to 17 500 Kč. Záměrem je, aby stipendium motivovalo k včasnému 

dokončení disertační práce. V případě stávajících studentů je třeba začít intenzivně 

využívat nástroje hodnocení („B“ a „C“) a možnost snižovat stipendium. Studující je třeba 

dovést a motivovat, aby ve čtyřletém časovém horizontu své disertační práce opravdu 

dokončili. 

• Náplň studia se neposouvá obsahově. Nově přijatí budou ve stávající akreditaci. Můžeme 

ale zvýšit požadavky a posunout kvalitu výkonu. K tomu vznikají materiály na všech 

fakultách a obdobný materiál je připravován na RUK jako standard akademického studia. 

Bylo to již projednáváno na senátu a neformálně i s panem prorektorem. Je třeba aby bylo 

toto včas komunikováno směrem k uchazečům, aby věděli, co se od nich za peníze, které 

jsme schopni nabídnout, čeká. 

• Slova se ujal prof. Boháč. Sdělil, že diskutovaná otázka, zda má být výuka součástí studia, 

byla vyřešena kladně. Materiál vychází z toho, že doktorand výukou seminářů pod 

dohledem se školitelem získá kompetence. Doktorandi by po nějakou dobu, zhruba 4 až 6 

semestrů učili. Prezenční doktorandi budou učit 2 semináře/týden a kombinovaní 1 

seminář/týden.  

• Koordinační rada projednala dokument (Příloha 1), který vymezuje náplň následujících 

forem - prezenční/kombinované/kombinované se stipendiem. Dokument bude 

uplatňován pro doktorandy, přijaté od akademického roku 2025/26.  

• Dále bude připraven (ještě před příjímacím řízením) rozpis kapacit jednotlivých oborů, ze 

kterého bude patrné, kolik může být do jednotlivých doktorských studijních programů 

přijato nových prezenčních doktorandů.  



• Prof. Krištoufek uvedl, že z hlediska prostředků SVV bude tento rok posledním rokem, jak 

ho známe. Indikace ze strany MŠMT je, že „staré peníze“ z SVV by měly být přidány jako 

peníze na vědu, které je možné také využít na financování doktorandů. Pravidla už byla 

psána, tak aby to bylo umožněno. Výše prostředků je dána ministerským vzorečkem. Co 

se týká prostředků z ukazatele „C“, řešili tuto otázku na Farmaceutické fakultě UK. 

• Prof. Handrlica doplnil, že aktuálně financujeme doktorandy skoro exkluzivně z ukazatele 

„C“. Jsou fakulty i univerzity, které si finance tradičně (po desetiletí) i na základní výzkum 

získávají samy. Vedení fakulty poskytne jen úplný základ a zbytek si musí najít sami 

akademici. Pokud externí financování nenajdou, nemají doktorandy a mají problém. Teď 

je právě období na podávání (nejen) nových GAČRů. Je vhodné, abychom se všichni 

zamysleli na katedrách a pokusili se podat projekty, ze kterých by školitel s doktorandy 

mohli benefitovat. 

5. Statistika úspěšnosti v jednotlivých doktorských programech 

• Prof. Boháč promítl tabulku shrnující situaci školitelů na PF UK. Uvedl, že čísla PF UK 

vypadají dobře. S ohledem na nehabilitované školitele je postup NAÚ docela 

nepředvídatelný. Skoro všem to bylo vytýkáno, ale každý obor je v trochu jiné situaci. 

• Prof. Kuklík doplnil, že největší problém byl u oborů, kde to bylo více než 50 procent. 

V případě nehabilitovaných školitelů doporučeno jmenovat docenty in spe.  

• Ohledně počtu vedených doktorandů, lze konstatovat, že máme několik školitelů, kteří 

vedou 6 až 10 doktorandů. Většina školitelů má ale méně než 5, což je zatím neoficiálně 

doporučováno. Vznikla diskuse, zda se doporučeného počtu počítají, též doktorandi 

s přerušeným studiem. 

• Následně prof. Boháč promítl dvě tabulky shrnující studijní úspěšnost. Konstatoval, že 

máme poměrně dobré výsledky. V kategorii SDS+1 se pohybujeme mezi 22.2 a 40 

procenty. Některé katedry zaslouží opravdu velkou pochvalu za zvyšování studijní 

úspěšnosti. Celková graduation rate je na PF UK 37 procent, což je druhý nejlepší výsledek 

po Farmaceutické fakultě UK. Pozitivně se to projeví na financování. 

 

Zapsal: PhDr. Petr Sládeček, Ph.D. 
Schválil: prof. JUDr. Jakub Handrlica, LL.M., Ph.D., DSc. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Příloha č. 1 
 

 
Koncepce doktorského studia pro nově přijaté  

od akademického roku 2025/26: 
 

 

A) Doktorské studium v prezenční formě: 
▪ studentka/student je plnohodnotným členem katedry, věnuje se vědecké práci 

plus výuce. 
▪ studentka/student pobírá plné stipendium; vyžaduje se, aby fakultu považoval za 

svoje hlavní působiště (= nelze kombinovat s 1.00 úvazkem jinde).  
▪ rozsah výuky bude stanoven v ISP; (max.) 2 semináře/týden v rozsahu 4 až 6 

semestrů (po dohodě se školitelem/školitelkou může být splněno i dříve); 
doktorand výukou pod vedením svého školitele získává potřebný hlubší teoretický 
základ právního vědního oboru, v němž zpracovává disertační práci, výuka je 
součástí individuálního studijního plánu doktoranda  

▪ nejpozději v průběhu 2. ročníku by měl být předložen vlastní projekt do soutěže 
GA UK; případně návrh dalšího grantové zapojení.  

▪ v průběhu celého studia se předpokládá účast na akcích pořádaných pro studenty 
katedrou, na kterou je student přiřazen (kulaté stoly, konference, semináře apod.) 

▪ studentka/student v prezenční formě se aktivně účastní mezinárodních konferencí 
a zahraničních stáží (uplatňuje se povinnost strávit min. 1 měsíc, ideálně jeden 
semestr v zahraničí – možnost financovat úplně, nebo min. částečně z fakultních 
zdrojů).  

▪ rozsah publikační činnosti bude předvídán v ISP; předpokládají se výstupy Jimp a 
Jsc, či v pozdější fázi studia rovněž B a C – viz Metodika hodnocení 17+.i 

▪ absolventka/absolvent prezenčního studia musí mít mezinárodní přesah tak, aby 
byl v ideálním případě uplatnitelný i v zahraničí. 

▪ prezenční doktorské studium je přípravou na akademickou kariéru; absolutorium 

prezenčního studia nezakládá nárok na uzavření pracovního poměru k UK.   
▪ v průběhu celého studia se předpokládá aktivní účast na práci katedry (např. 

organizace klauzurních prací, organizace konferencí atd.). 
▪ Školitel/ka doktoranda/dky v prezenční formě by měl mít pevnou afiliaci k 

právnické fakultě a kapacitu se školení doktoranda v plném rozsahu věnovat.  
 
B) Doktorské studium v kombinované formě: 

▪ studentka/student se nepřipravuje se na akademickou kariéru, ale zvyšuje si svojí 
kvalifikaci pro výkon jiné profese (např. advokacie, práce v mezinárodních 
organizacích, státní správa apod.). 

▪ studentka/student v kombinované formě nepobírá stipendium. 
▪ studentka/student se věnuje konkrétnímu tématu, které bádá; primárně se 

nepředpokládá zapojení do grantů.  
▪ zahraniční pobyt – např. studium v knihovně v rozsahu 1-2 týdny lze realizovat. 



 
C)  Doktorské studium v kombinované formě se stipendiem: 

▪ studentka/student studuje v kombinované forma se stipendiem (ve výměře 1/2 
stipendia, pobíraného dle A) + výuka max. 1 semináře/týden v rozsahu 4 - 6 
semestrů (po dohodě se školitelem/školitelkou může být splněno i dříve); 
doktorand výukou pod vedením svého školitele získává potřebný hlubší teoretický 
základ právního vědního oboru, v němž zpracovává disertační práci, výuka je 
součástí individuálního studijního plánu doktoranda  

▪ předpokládá se aktivní účast na práci katedry (např. organizace klauzurních prací, 
organizace konferencí, účast na akcích katedry).  

▪ předpokládají se min. výstupy typu Jsc a Jimp v nižších kvartilech atd.)  
 

 
i DEFINICE DRUHŮ VÝSLEDKŮ – samostatná příloha č. 4 Metodiky hodnocení výzkumných organizací a programů účelové 
podpory výzkumu, vývoje a inovací - https://vyzkum.gov.cz/frontclanek.aspx?idsekce=799796 . 

https://vyzkum.gov.cz/frontclanek.aspx?idsekce=799796

